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台北大安扶輪社鍾鶴松 PP Harrison翻譯

當我們接近扶輪成立另一個週年，我在

想不知保羅•哈理斯對於今天的扶輪會怎樣想

呢？會心微笑或做一個鬼臉呢？整整 111年前 2

月 23日當他坐在這裡召開第一次會議時，也許

他不會想像到他的一丁點想法會擴大到多麼遠。

就當作一項有趣的練習，我試圖想像如果

今天保羅•哈理斯創立扶輪，它會是什麼樣的

情況。為了做這項的演練，我首先想到一個今

日保羅的年代會是什麼樣子。

我認為他應該是一位社會上成功的企業家

與部落客 (blogger) 。他個人是有一點追求時尚

時髦的行為舉止，也就是表現出大都會區的一

些嬉皮 (hipster)人士的模樣。他注重健康養生，

吃有機，不含麩質的食品。他為人親切和善，

笑臉迎人，廣結朋友，相知滿天下。在社交網

站有 500多位的網友。

他的扶輪社像什麼樣子？    

這個扶輪社的社員遍及五湖四海。他們

很努力地去吸收各階層的男女、不同膚色、信

仰以及背景的人士。他們特別注意不做任何會

冒犯任何族群的事。他們不要有政治的立場，

但是他們集合大家的力量，熱心推動，採取行

動，改善社區。

這個扶輪社透過 Facebook，Linkedin 以

及其他社交媒體，為了服務計畫，廣為連結社

友。他們使用群眾募資平台 Kickstarter與個人

集資平台 GoFundMe，募款以資助服務計畫，

同時發掘某些扶輪的特殊資源 (如我們的 Rotary 

Ideas扶輪想法 )而達成服務計畫的目標。

扶輪社集會
在合乎理性的基礎上，扶輪社舉行實體與

網路資訊會議，通常一個月一次或兩次，視需

要而定。扶輪社比較注重社員如何能夠奉獻他

們的才能以及參加服務計畫，「親手服務」，

而不在乎多少次出席例會。

社 員 之 間 幾 乎 每 天 透 過 Facebook 或

Snapchat聯繫。經由他們的朋友、同事、夥伴的

社交媒體傳達的信息知道他們在做些什麼事而

慢慢地感染熱情與引起興趣。

他們見面的聚會地點沒有固定，有時在酒

館，有時在咖啡店。維持付得起的消費額，這

樣社員就能夠將他們的財力與時間集中花費在

服務社區上。集會的形成趨向輕鬆自在，有些

人可以透過網路科技從老遠的地方連結，參與

會議。

社交聯誼時間
扶輪社經常舉辦社交聯誼活動，以建立社

員之間的堅固友誼關係。在對於個人沒有太大

的壓力下，社員時常邀請朋友一起參加。甚至

服務計畫也可請許多非社員參與，而分享共同

的興趣。

雖然我想有一些扶輪社已確實在做這樣的

事，我想知道您是否喜愛我這種「如果今天保

羅•哈理斯創立扶輪」的景象？而您想像的又

是如何呢？ 

譯者註：作者 Evan Burrell
係澳大利亞新南威爾斯省 
Turramurra扶輪社的社員，
也是一位前扶青團團員。他
從 18歲時就參與扶輪的活
動。目前他為澳洲扶輪地域
雜 誌 Rotary Down Under 管
理社交網站。

 
Evan Burrell, left, with other members of the Joint Committee on Alumni Relations during a 
visit to Room 711, a recreation of the room where Rotary began. 

By Evan Burrell, a member of the Rotary Club of Turramurra, New South Wales, Australia 

I wonder, as we approach yet another Rotary anniversary, what Paul Harris would think of 
the Rotary of today? Would he smile, or grimace? He probably didn’t imagine how far his 
little idea would go when he sat down for that first meeting on 23 February a full 111 years 
ago. 

As a fun exercise, I tried to imagine what it might be like if Paul Harris started Rotary 
today. To do this, I first imagined what a Gen Y Paul might be like. 

I decided he’d be a social entrepreneur and blogger. His personal style is a touch metro, 
add some emo, and just a squeeze of hipster. He lives a healthy lifestyle, eats organic and 
gluten free. He is warm and welcoming, with a hearty laugh, and certainly doesn’t need a 
copy of “How to Win Friends & Influence People.” He has 500 plus connections on 
LinkedIn. 

What does his Rotary club look like? 

The club is very inclusive with its membership. They work hard to attract individuals of all 
genders, races, beliefs, and backgrounds. They are very particular about not incorporating 
any practices that would be offensive to any particular group. They don’t take political 
stands, but they are eager, collectively, to dive into action to better their community. 

The club uses Facebook, LinkedIn, and social media a lot to connect, not only socially but 
for service projects. They use Kickstarter and GoFundMe to finance projects, and have 
developed some Rotary-specific tools (like our Rotary Ideas) to also achieve this goal. 

Club meetings 

The club meets in person and online on a semi rotational basis, usually once or twice a 
month depending on the needs to be addressed. The club is more about how members 
can contribute their talents and take part in projects getting their “hands dirty,” than how 
many times they show up for a meeting. 

Members communicate almost daily through Facebook or Snapchat. Word about what 
they are doing seeps out through their social media network of friends, co-workers, and 
colleagues, spreading the excitement and attracting interest. 

作者 Evan Burrell(右一 )蒞臨國際扶輪總部 711房
間，重現扶輪的創立情形

如果今天保羅•哈理斯創立扶輪

Their physical meeting locations vary, sometimes at a tavern, sometimes a coffee house. 
They are kept affordable so members can focus their resources and time on service. 
Meetings tend to be relaxed, and some people connect remotely via web technologies. 

Social hour 

The club hosts regular social events to build stronger relationships between members. 
Members frequently invite friends with little pressure on the individual to join. Even service 
projects involve a good number of people who are not members, but share a common 
interest. 

Although I’ve just been imagining, there are certainly clubs that do some of these things. 
Do you like my vision of what Paul Harris’ club would look like today? What is yours? 

Join a discussion on membership best practices 

About the author: Evan Burrell is a member of the Rotary Club of 
Turramurra, New South Wales, Australia, and a former member of 
Rotaract. He has been involved with Rotary since he was 18. He 
currently manages social media for Rotary Down Under, the Rotary 
regional magazine of Australia. Follow Evan on Facebook. 
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